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درســت اواسط اسفندماه سال گذشته ودر آستانه نوروز 1400 بود که مدیریت سازمان 
منطقه آزاد کیش یک باردیگر دستخوش تغییر ناگهانی و خارج از عرف شد ، غلامحسین 
مظفری از مدیریت سازمان  منطقه آزاد کیش کنار رفت و جعفر آهنگران بعنوان سرپرست 
موقت سکان اداره امور جزیره کیش را بر عهده گرفت. جدا از تغییر ناگهانی مدیر عامل 
سازمان منطقه آزاد کیش که بازتاب خوبی بویژه در جزیره کیش نداشت و با نارضایتی 
تقریبا عمومی آن هم در آستانه سال نو ودر حالی که فقط چند ماه به پایان کار دولت فعلی  
باقی مانده است  همراه بود ، الحاق عنوان سرپرست "موقت " حکم  مدیر جدید منطقه 
آزاد کیش و اظهارات  سرپرست منصوب شده که البته خود از کارشناسان و مدیران خبره 
در حوزه مناطق آزاد بشمار می رود ،  مبنی بر اینکه مأموری موقت در کیش هستند و اظهار 
عدم تمایل برادامه  این راه ، بر غم مردم کیش در این جابجایی ها افزود . بویژه اینکه در 
فاصله فقط چند روز از این جابجایی دبیر شورایعالی مناطق آزاد هم تغییر کرد و این بار مدیر 
عامل منطقه آزاد قشم  بجای مرتضی بانک برکرسی دبیری نشست و موضوع مدیریت 
منطقه آزاد کیش که البته جدا از پوشش  وزارت اقتصاد و دارایی و دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد آنگونه که گفته می شود مورد توجه شخص رئیس جمهور هم می باشد  دچار 
پیچیدگی های مضاعفی شــد!  تا تهدیدی جدی از بی سروســامانی جزیره کیش را که 
همواره و همیشه معترض به تغییر مکرر مدیریت ها و عدم ثبات مدیریت ها بوده است 
را  در برگیرد.اما نکته جالب اینکه در این بین  مثل همه صحنه هایی که بلدیم تهدیدها 
را به فرصت تبدیل کنیم ! گروهی در داخل و خارج از جزیره این اصل جداناشــدنی را 
پی گرفته ودر صدد دست یابی به اهداف خود هستند! قطعاً سیستم سیاست گذاری و 
اداری کلان کشور بر اساس منافع کشور ، مردم و منطقه تصمیم لازم را خواهد گرفت 
و حکم به تداوم مدیریت فعلی و تبدیل آن از موقت به حداقل چند ماهه تا پایان دولت 
فعلی و یا هر گونه تغییر لازم و معرفی نفر پنجم  برای ادامه مدیریت منطقه آزاد کیش در 

این دولت را خواهد داد.
اما نکته تأسف بار  این است که آنگونه که شنیده می شود گروه هایی در جاهای مختلف چه 
در خارج از جزیره و چه در داخل جزیره حتی در بدنه سازمان با تلاشی  مضاعف) !( سعی 
بر تاثیر گذاری بر این روند  و تغییر تصمیمات به سمت و سوی آنچه خود   می خواهند 
را دارند . و ظاهرا  آنچه  در این میان مهم  نیست ، منافع مردم و جزیره  کیش است. شنیده 
می شود متاسفانه در این ایام حتی برخی مدیران سازمان نیز آلوده این داستان شده اند و 
بجای تمرکز فکری و اجرایی بر حوزه مسئولیت خود و انجام ماموریت های کاری شان 
در جهت کمک به  رشد و توسعه جزیره  برای به سر انجام رساندن  کارها و فعالیت های 
در حال انجام و نصف و نیمه ،تمام هم و غم و انرژی خود را بر این موضوع گذاشته اندتا بر 
روند تصمیمات تاثیر بگذارند. و متاسفانه خطرناک ترین بخش داستان هم همین موضوع  
است که گروهی بخواهند بجای توجه به منافع ملی و عمومی در جهت تامین منافعی 
خاص حرکت کنند.... ! اگرخدای ناکرده  این رویه خطرناک پا بگیرد و منافعی خاص بر 
منافع عمومی جزیره  ترجیح داده شود ، دیگر کاری ندارند چه کسی خوب کار می کند ، 
چه کسی کارآیی دارد و چه کسی کارآیی ندارد؟! چه کسی در دوره مسئولیت خود خدمت 
کرده است و چه کسی سرمایه ها و ثروت های جزیره را بر باد داده است ؟! چه کسی برای 
جزیره ثروت آفرینی کرده است و چه کسی سرمایه ها را سوزانده است!!!! اینکه هر کس 
به تناسب مسؤلیت خود باید آورده ای برای جزیره داشته باشد و جزیره کیش باید از توان، 

تلاش، اندیشه و فکر او بهره مند و ذینفع شده باشد دیگر مطرح نخواهد بود. 
این موضوع خطری بزرگ برای جزیره  کیش خواهد بود. چرا که  حرکت در سمت و 
سوی تامین منافع خاص و گروهی چشم های حقیقت جو را خواهد بست و زحمات و 

خدمات مدیران ارزشمنددر کمال بی انصافی  نادیده گرفته خواهد شد!
انتظار این است در این مدت کوتاه باقی مانده تا عمر دولت فعلی همه مدیران و مسئولین با 
تمام وجود حداکثر استفاده را از فرصت باقی مانده داشته باشند و از  فرصتی که در اختیار 

دارند در جهت تامین منافع عمومی بهره بگیرند.
کیش متأســفانه امروزه به مانند بچه بی پناهی مانده اســت که هر کس از ســویی آن را 
برای تصاحب بسوی خود می کشد. موضوعی دردناک که البته در درجه اول حکایت 
از آشــفتگی در سیاســت گذاری و تصمیم گیری در سطح کلان کشور دارد چرا که اگر 
قاعده و روش کارشناسی شده و تعریف شده ای برای عزل و نصب ها در کشور وجود 
داشت نه شاهد آنگونه عزلی بودیم نه اینگونه تلاشی  برای آوردن گزینه جدید...! یکی از 
فلان وزارت خانه می خواهد حکمرانی کیش را با خود همراه سازد،یکی در درون بدنه 
سازمان در پی فراهم آوردن سازوکار لازم برای بالا کشیدن خود است و دیگری در بیرون 

از سازمان بر این طبل آشفتگی می کوبد....!
امید است آنچه خیر و مصلحت و منفعت مردم کیش و منافع ملی است اتفاق بیفتد. از 
مدیران محترم نیز انتظار می رود با توجه به قدرت و مسئولیتی که در اختیار دارند ، تمام توان 
خود را صرف کار برای جزیره و مردم کشور نمایند و از پریدن از این گروه به آن گروه و 
بازیچه بازی هایی ضد منافع مردم  شدن پرهیز کنند چرا که آنچه  از ما  باقی خواهد ماند  

نام نیکی است و خدمت صادقانه ای که از خود بر جای گذاشته ایم.

یادداشت روز...

خطر بزرگ برای کیش
   ابراهیم ارزانی

سند برنامه همکاری جامع ایران و 
چین بالاخره امضا شد

       اقتصاد کیش -  سند برنامه همکاری جامع جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
خلق چین موسوم به برنامه ۲۵ ساله به امضای ظریف و وانگ یی وزرای خارجه دو 

کشور رسید. 
سند برنامه همکاری جامع جمهوری اسلامی ایران و جمهوری خلق چین موسوم به 
برنامه ۲۵ ساله بعدازظهر روز هفتم فروردین ماه جاری  در تهران به امضای محمدجواد 

ظریف و »وانگ یی« وزرای خارجه دو کشور رسید.
در ســال 1٣٩4 جمهوری اسلامی ایران و جمهوری خلق چین بیانیه مشترک جامع 
راهبردی دو کشــور را صادر کرده و دو طرف برای انعقاد یک برنامه همکاری جامع 
توافق کردند. بعد از رایزنی ها و مذاکرات روز ٧ فروردین 1400 محمدجواد ظریف 
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران و وانگ یی عضو شورای دولتی و وزیر امور 
خارجه جمهوری خلق چین »برنامه همکاری جامع فیمابین  جمهوری اسلامی ایران 

و جمهوری خلق چین« را در تهران امضا کردند.
این سند ظرفیت ها و چشم انداز همکاری دوجانبه جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
خلق چین در زمینه های مختلف از جمله اقتصادی، فرهنگی و غیره را مورد بحث قرار 

داده است.
وزیر خارجه چین که بنا به دعوت همتای ایرانی خود و در پنجاهمین سالگرد روابط 
دیپلماتیک ایران و چین وارد تهران شده بود ، ابتدا  به همراه محمدجواد ظریف نمایشگاه 
اسناد روابط ایران و چین را در مرکز مطالعات سیاسی و بین المللی وزارت امور خارجه 

افتتاح کرد.
وی همچنین با علی لاریجانی مشاور مقام معظم رهبری دیدار کرد. وانگ یی در دیدار 
با لاریجانی با اشاره به روابط تاریخی و دوستانه دو کشور، بر اهمیت همکاری ها در 
چارچوب مشارکت جامع راهبردی تأکید و از نهایی شدن برنامه جامع روابط راهبردی 
دو کشور ابراز خرسندی کرد و همچنین اظهار داشت که روابط کشورش با جمهوری 
اســلامی ایران تحت تاثیر شــرایط روز نخواهد بود، بلکه دائمی است و استراتژیک 

خواهد بود.
لاریجانی نیز در این دیدار تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران مستقلا در مورد روابطش 
با کشورها تصمیم می گیرد و مانند برخی کشورها نیست که با یک تلفن تغییر موضع 

دهند. 
وزیر خارجه چین در ادامه دیدارها با مقامات ایرانی با حسن روحانی رئیس جمهور 

دیدار و گفت وگو کرد.
روحانی در این دیدار با ابراز امیدواری نسبت به اینکه در سال ۲0۲1  کسری مبادلات 
تجاری دو کشور در سال گذشته جبران شود، خاطرنشان کرد: علاقه مند هستیم چین 
همچنان به عنوان شریک بزرگ تجاری با ایران باشد و در زمینه سرمایه گذاری مشترک 

همکاری های بیشتری داشته باشیم.
 وزیر امور خارجه چین نیز در این دیدار، درخصوص همکاری های دوجانبه تهران – 
پکن گفت: چین همواره برای این موضوع اهمیت زیادی قائل بوده و تلاش کرده برغم 

برخی مسائل این موضوع در اولویت رابطه با ایران قرار بگیرد.
»وانــگ یی« با بیان اینکــه چین همواره با زیاده طلبی و تحریم های  یکجانبه آمریکا 
مخالفت کرده و در عرصه بین المللی این مخالفت خود را نشان داده است، افزود: فشار 
حداکثری اقدامی خلاف قانون و ضد بشری است که از حمایت بین المللی برخوردار 
نیست. رئیس دستگاه دیپلماسی چین همچنین با حضور در محل وزارت امور خارجه 

با محمدجواد ظریف دیدار و به گفت  وگو پرداخت.
همزمان با سفر رسمی »شی جین پینگ« رئیس جمهوری خلق چین به ایران، در تاریخ 
سوم بهمن 1٣٩4 جمهوری اسلامی ایران و جمهوری خلق چین با صدور بیانیه  ای 
سطح روابط را به مشارکت جامع راهبردی ارتقاء دادند. براساس پیشنهاد طرف ایرانی 
به منظور تنظیم روابط بلندمدت با چین در بازه زمانی ۲۵ ساله و موافقت طرف چینی، 
طرفین در بند ۶ بیانیه مذکور تمایل و آمادگی خود را برای رایزنی و مذاکره به منظور 

انعقاد سند همکاری بلندمدت اعلام کردند.
در همین راستا وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در همکاری با سایر نهادهای 
مرتبط در کشور و برگزاری جلسات متعدد، نسخه پیش نویس »برنامه همکاری جامع« 
را تهیه کرد و  پیش نویس مذکور در سفر شهریور ماه 1٣٩۸ محمدجواد ظریف به دولت 
چین تحویل داده شد. طرف چینی در بهار 1٣٩٩، رسما نظر خود را درباره پیش نویس 
مذکور اعلام کرد. وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران نیز با همکاری نهادهای 
مربوطه در داخل کشــور ضمن بررسی سند، فرآیندهای قانونی را طی کرد و هیأت 
دولت در تاریخ سوم تیر 1٣٩٩، مجوز رسمی آغاز مذاکرات و امضای برنامه همکاری 

جامع بر اساس منافع متقابل بلندمدت را به وزارت امور خارجه اعطاء کرد.
در ســفری که محمدجواد ظریف در مهر ماه 1٣٩٩ به اســتان یون نان چین داشت، 
نظرات اصلاحی و تکمیلی ایران در این باره به اطلاع دولت چین رسید و چین هم در 
نیمه اسفند 1٣٩٩ نظرات خود را درباره این سند به اطلاع وزارت امور خارجه ایران 
رساند و در نهایت این سند روز  شنبه هفتم فروردین 1400 توسط وزرای خارجه دو 

کشور به امضا رسید.
در همین خصوص »سعید خطیب زاده« سخنگوی دستگاه دیپلماسی در این باره اظهار 
داشت: در سال 1٣٩4 و در جریان سفر رئیس  جمهور چین به تهران در ارتباط با این 
موضوع بحث و گفت وگو شد که روابط دو کشور به سطح راهبردی و جامع هدایت 
شود. در همین چارچوب چندین بار این سند برای بررسی بین مقام های دو کشور رد 

و بدل شد و در نهایت در روز شنبه بین وزرای خارجه دو کشور امضا خواهد شد.
خطیب زاده روابط ایران و چین را چند لایه و عمیق خواند و افزود: لازم بود که در این 
ارتباط سندی تدوین شود. این سند دارای ابعاد اقتصادی و سیاسی است و در این سند 
به ابعاد اقتصادی همکاری های دو کشور در حوزه های مختلف و مشارکت ایران در ایده 
کمربند راه چین توجه شده و محوریت خاصی برای توجه به بخش های خصوصی دو 

کشور در نظر گرفته شده است.
وی همچنین گفت که سند مزبور دارای زمینه های فرهنگی و مردمی و در واقع یک 
نقشه راه در روابط دو کشور و یک سند بالادستی است و می تواند در تعمیق روابط دو 

کشور بسیار تاثیرگذار باشد.
لازم به ذکر است، این سند در چارچوب یک »برنامه« برای بازه زمانی بلندمدت ۲۵ ساله 
تهیه و تنظیم شده و طرفین بر یک نقشه راه و افق روابط همه جانبه برای تحقق مشارکت 

جامع راهبردی و ارتقای عملی آن توافق کرده اند.
این ســند را باید برنامه ای سیاســی - راهبردی، اقتصادی و فرهنگی خواند که ابعاد 

همه جانبه روابط را در افقی بلندمدت دنبال می کند.
در بعد سیاســی- راهبردی )نظامی، دفاعی و امنیتی( در این سند تلاش شده  مواضع 
نزدیک و همکاری های دو کشور در قالب سازوکارهای دائمی تنظیم شود و طرفین 
ضمن ارتقای تبادلات، رایزنی و همکاری های نزدیک خود در موضوعات مورد نظر و 
توافق طرفین در نهادهای منطقه ای و بین المللی را افزایش دهند. تقویت زیرساخت های 
دفاعی، مقابله با تروریسم و برگزاری مانورهای منظم نظامی به عنوان نمایش قدرت و 

همسویی دو کشور را می توان مهمترین محورها در این بخش برشمرد.
همکاری های اقتصادی نیز یکی از محورهای اصلی و عمده همکاری های بلندمدت دو 
کشور به شمار می آید و در این سند بر ظرفیت مکمل اقتصادی دو کشور به ویژه پیوند 
دادن ایران به زنجیره تامین ارزش محور از طریق تکمیل زنجیره های مکمل فرآوری 
داخلی، تولید مشترک به منظور تامین بازارهای داخلی دو کشور و کشورهای ثالث و 
در نهایت بهره برداری از ظرفیت های ایران از جمله نیروی کار جوان و ماهر تاکید شده 
است. همکاری در حوزه های نفت، صنعت و معدن و حوزه های مرتبط با انرژی )نیرو، 
انرژی های تجدیدپذیر و ..( مبتنی بر دغدغه های توسعه  ملی پایدار و زیست محیطی 

در این سند مورد تاکید قرار گرفته است.

جعفر آهنگران سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش در 
نشست مجمع توسعه و نوآوری سازندگان کیش زیبایی 
کیش را مرهون زیباسازی سرمایه گذاران و تاریخ سازان 
جزیره دانســت و اظهار داشــت: کیش آبرو و الگوی 
کشــور هست و این مفاهیم نه تنها در حد یک واژه که 

باید بطور واقعی سنجیده و ارزیابی شود.
وی رهنمودهای مقام معظم رهبری را در ابتدای سال، 
روشنگر مسیر عنوان کرد و گفت: لازم است راهبردهای 
لازم در جهت تحقق پشتیبانی و مانع زدایی از تولید، به 

همگان اعلام و اعمال شود.

سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش، مانع زدایی را ابتدا 
در مسئولیت دولت دانست و گفت: در سالهای اخیر، 
تحریم ها به دولت فشار آورده و به مناطق آزاد نیز تسری 
پیدا کرده اســت. از این رو، توجه رئیس جمهوری به 

مناطق آزاد، اولین قدم در رفع مشکل است.
جعفر آهنگران بخش بعــدی را معطوف به مجلس 
دانست و گفت: آنها فرصت کافی برای اصلاح قانونی 
که در دست دارند، در اختیار داشته و باید با ایجاد فرصت 
کافی برای کســب و کارها، به درخشش مناطق آزاد و 
کیش کمک کنند. همگان باید بدانند و این موضوع اثبات 
شود که فقدان وجودی مناطق آزاد، چه تاثیر سویی بر 

کشور خواهد داشت 
آهنگران با تاکید بر لزوم افزایش ماندگاری گردشگر در 
کیش، افزود: انتظار داریم در اصلاح قانون شاهد اتفاقات 
شایسته ای باشیم و قوانینی مانند مالیات بر ارزش افزوده 
که باعث افزایش ٩درصدی قیمت ســفر شده است، 

اصلاح شود.
سرپرســت ســازمان منطقه آزاد کیش با اشــاره به 
زمین گیــری چندین هواپیما در کیــش گفت: تمام 
نهادهای صاحب نظر کشــور نیــز موافق این مطلب 
هســتند تا کارآفرینان و ســازمان منطقه آزاد کیش با 
انگیزه کافی به نوســازی این ناوگان هوایی بکوشند.

صحبت های ریاست جمهوری در ابتدای سال جاری 
نوید گشــایش های اقتصادی و سیاســی دارد. باید از 
ظرفیت  قراداد ۲۵ساله با چین و قرارگیری مناطق آزاد 

در آن، استفاده کرد.
جعفر آهنگران افزود: مناطق آزاد به صورت مستقیم در 
دولت نماینده ندارند. به همین جهت، اصلاح قوانین 
در روند خود با مشــکلاتی روبه رو می شوند. اتصال 
مناطق آزاد به دولت که زمینه آن فراهم شــده اســت، 
می تواند راهگشا و فصل مشترک خواسته مناطق آزاد 
باشد و می توان در ارائه لوایح به مجلس، حضور فعال 

و موثرتری داشت.
آهنگران همچنین بر تقویت و بکارگیری خدمات از 
درگاه "پنجره واحد" تاکید کرد و گفت: مشــکلات 
مطرح شده در زمینه تامین سیمان و افزایش قیمت های 

نامعقول حتما پیگیری خواهد شد.
وی گفــت: حضور فعال انجمن ها و ســازمان های 
مردم نهاد در کیش از مزیت های غیرقابل انکار اســت. 
برای مثال، مواردی که فقط از افق دید یک سرمایه گذار 
فهیم برمی آید و هم صدایی آنها پشتوانه ی کمیسیون های 

مجلس و دولت بوده و می باشد.
آهنگران رعایت مطلوب دستورالعمل های بهداشتی و 

رونق کسب و کار در کیش را، از نقاط مثبت این منطقه 
عنوان کرد و ادامه داد: نشست های سران قوا نوید این 
را می دهد که بتوان با رفع تبصره های زائد، مانع زدایی 
کرده و در جهت تســریع و تسهیل سرمایه گذاری و 

فعالیت های اقتصادی قدم برداشت.
معصومه پاشایی رییس فراکسیون مناطق آزاد صنعتی- 
تجاری و مناطق ویژه اقتصادی در مجلس نیز در ارتباط 
تصویری با این نشست  با بیان این مطلب که دولت به 
عنوان دســتگاه مجری نیز قصد دارد مانع زدایی اتفاق 
بیفتد و در کنار ســرمایه گذار باشد، بر اهمیت صنعت 

گردشــگری تاکید کرد و گفــت: امیدواریم در قانون 
جدید، عنوان گردشــگری به مناطــق آزاد تجاری، 

اقتصادی تعلق پذیرد.
خاندوزی، نایب رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس 
شورای اســلامی، نیز در تماس تصویری اظهار کرد: 
انتظار می رود، حل مسئله و رفع موانع تولید در مناطق 
آزاد با سرعتی فراتر از سرزمین اصلی، اتفاق بیفتد تا به 
مدد بروکراســی کمتری که در این منطقه وجود دارد، 

در حل مشکلات نیز به تصمیم  گیری سریع تر رسید.
وی برخی موانع را اصلی و برخی مثل قیمت سیمان را 
مختص این مناطق عنوان کرد و گفت: باید از ظرفیت 
مناطق آزاد اســتفاده کــرد. با تمرکز مدیریتی می توان 
در جهت مانع زدایی قدم برداشــت و از موفقیتها الگو 
ساخت. وی از فعالین اقتصادی درخواست کرد بدون 
ملاحظه ، مطالبات خود را مطرح کرده و در تســریع 

سرمایه گذاری قدم بردارند.
همچنین مصطفی خانــزادی، معاون فنی و زیربنایی 
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه 
اقتصادی با بیان این مطلب که زمان هدررفت پروژه های 
سرمایه گذاری و ساخت و ساز، کاهش یافته و باید کامل 
حذف شــود، پیشنهاد داد: در بندر آفتاب محلی برای 
سکونت تعبیه شود و این طرح مهم با مشارکت نهادهای 
مختلف از جمله مجمع توسعه و نوآوری سازندگان 

کیش محقق شود.
 خانزادی افزود: در خصوص تامین ســیمان موردنیاز 
جزیره نیز، ایجاد سیلو در بندر جهت ذخیره سیمان، از 

جمله تمهیداتی است که قابل اجراست.
هم چنین  قاســمی، دبیر مجمع توســعه و نوآوری 
سازندگان کیش نیز در این نشست با اشاره به پیشنهادات 
سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش اظهار داشت: این 
پیشنهادات باید با گفتمان صحیح، به مرحله ی ظهور 
و عمل برســد و اعضای مجمع توســعه و نوآوری 

سازندگان کیش آمادگی کامل برای همراهی دارند.
 قاســمی با تاکید بر لزوم بازگشت کیش ایر به جزیره، 
تصریح کرد: هزینه سفر در کیش باید برگشت داشته 
باشــد تا تبدیل به تهدید نگردد و این امر نیاز به ابزار 

مناسبی مانند کیش ایر دارد.
وی ضمن ارائه گزارشی از عملکرد این مجمع در سال 
گذشته، با اشاره به طرح اصلاح قانون، گفت: قوانین، 
اعتباری هستند و باید در راستای ایجاد توسعه، ایجاد و 
اعمــال گردند و حاکمیت باید به این نکته توجه ویژه 

داشته باشد.
قاسمی با اشاره به تشکیل کارگروهی از سال گذشته در 

این مجمع و تاکید بر اینکه این کارگروه آمادگی همراهی 
در مانع زدایی ها را دارد، گفت: امیدواریم با استفاده  بهینه 
از ظرفیت های موجود موارد ذکرشــده به ســرمنزل 
مقصود برسند. در سطح مدیریتی، نهادها و جوامع باید 

با همصدایی و همفکری به مانع زدایی ها رسید.
در ادامه این جلســه، اعضای مجمع و سرمایه گذاران 

کیش به بیان نقطه نظرات خود پرداختند.
رباطی از اعضای مجمع و از سرمایه گذاران کیش ، تامین 
سیمان و بتن را از اصلی ترین نیازهای کیش برشمرد و 
گفت: حدود دو ماه هست که تمامی پروژه ها به خاطر 

کمبود این اقلام، متوقف شده اند.
 وی به قیمت گزاف جریمه های تاخیر در ساخت اشاره، 
و افزود: اگر جلوی صادرات سیمان فقط در یک کارخانه 

هم گرفته شود، مشکلات تامین آن مرتفع خواهد شد.
حاتمی دیگر عضو این مجمع، بازگرداندن کیش ایر را 
خواست قلبی تمام کیشوندان دانست و گفت: تنها در 

این صورت می توان قیمت های سفر را کنترل کرد.
وی لــزوم حضور یک نماینده از مناطق آزاد در دولت 
که در پیشــنهاد سرپرست ســازمان منطقه آزاد کیش 
مطرح شد را اقدامی مهم دانست و بخش مهمی از رشد 
کیش را مرهون خدمات مرحوم هاشــمی رفسنجانی 
دانست و افزود: مدیریت آب و برق نیز باید در اختیار 
جزیره قرار گیرد تا تشکل های مردمی سرمایه گذاران، 
مدیریت خوبی در جهت تولید و کســب درآمد کرده 

و ضعف های مدیریتی در این اداره را پوشش دهند.

همچنین جواد سلماسی در ادامه با بیان این مطلب که 
پیش تر اختیارات در دست خود دبیرخانه مناطق آزاد 
بود، گفــت: در مدت اخیر، نگاه فقط در جهت وضع 
عوارض بوده و باعث شــده است که شرایط زندگی 
در کیش بسیار سخت شود و کارکنان و کارشناسان در 
پروژه ها توان ادامه زندگی و کار را نداشته و درنهایت با 
عدم تامین و کمبود نیروی انسانی متخصص در پروژه  ها 

روبه رو شویم.
سلماسی با اشــاره به وجود منابع مالی لازم در کیش، 
تصریح کرد: باید جلوی این سیر صعودی را گرفت و با 
تعدیل قیمت ها در جهت تسهیل اشتغال و سرمایه گذاری 
قدم برداشت. این امر مستلزم نگاه کارشناسی سازمان 
می باشد چرا که توقف این سیر صعودی، اقدامی موثر 
برای تامین امنیت روانی لازم، نیروی انسانی و درنهایت 

سرمایه گذاری مطمئن می باشد.
همچنین در فرایند کارها، ســامانه ها و فضای مجازی 
باید در خدمت تسریع و تسهیل صدور مجوزهای لازم 

باشد، اما هم اکنون شاهد چنین امری نیستیم.
وی همچنین با اشــاره به مصائب تامین ســوخت و 
دریافت ســهمیه لازم برای کارخانجات، پروسه ها و 
بروکراسی های زائد و گزافی در مسیر سرمایه گذاری 
وجود دارد و گویا هیچ نیتی برای رفع آن نیست و اصل 

مانع زدایی باید در مسیرهای اینچنین صورت بگیرد.
رحمان سادات نجفی نیز با اشاره به تسری قوانینی مثل 
مالیات بــر ارزش افزوده، ایجاد مانع برای مناطق آزاد 
دقیقا در آغاز سال 1400 و همزمان با توصیه اکید مقام 
معظم رهبری مبنی بر مانع زدایی را مورد توجه قرار داد 
و گفت: این تبصره مشکلات بسیاری در جهت تولید و 
خدمات و گردشگری ایجاد کرده است و دبیرخانه باید 
هرچه زودتر با تدوین شیوه نامه ای، در جهت مدیریت 

این قانون بکوشد.
وی بــه ابهام و ســوالات ســرمایه گذاران و فعالین 
اقتصادی در این مورد اشــاره کرد و گفت: گذشــته از 
سردرگمی سرمایه گذاران، بدیهی است که این تبصره 
با تحت الشعاع قرار دادن بسیاری از قوانین مناطق آزاد، 
مشکلات عدیده ای را برای جامعه سرمایه گذاران ایجاد 

خواهد کرد.
فیروزی نیز بر اهمیت تغییر قوانین، ساختار و همراهی 
شرکت های موثر بر امور زیربنایی تاکید کرد. صدوق 
نیز با بیان این مطلب که بسیاری از مشکلات از گذشته 
عنوان و رها شده اند، گفت: امیدواریم این مشکلات در 
فرصت باقی مانده پایان دولت به فراکسیون برده و حل 

و فصل شوند.

   اقتصاد کیش -  اولین نشست مجمع توسعه و نوآوری سازندگان کیش در سال۱۴۰۰ با رویکرد  مانع زدایی در این جزیره با حضور آهنگران 
سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش  برگزار شد.

مانع زدایی در تولید باید در اولویت کار دولت 
و مجلس قرار گیرد 

سرپرست سازمان منطقه آزاد کیش: 

       اقتصاد کیش -  مدیرعامل شرکت آب و برق کیش گفت: مشترکان این شرکت 
از بابت بهای برق و آب مصرفی ۸00 میلیارد ریال بدهکار هستند. 

 به گزارش اقتصاد کیش یدالله سلطانی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 
۵00 میلیارد ریال از مطالبات این شرکت مربوط به خدمت برق و ٣00 میلیارد ریال 
نیز مربوط به خدمت آب است که انتظار می رود با توجه به بهای بالای قیمت تمام 

شده این خدمات، مشترکان نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام کنند.
وی، بــا بیان اینکه نرخ واگذاری خدمات آب و برق در کیش طبق نرخ مصوب در 
اســتان هرمزگان و بسیار پایین تر از نرخ تمام شده ارایه می شود اضافه کرد: قیمت 
تمام شــده آب در ازای هر مترمکعب 1٣۸ هزار ریال و هر کیلوات برق ۲ هزار و 

٧٧۲ ریال است.
مدیرعامل شرکت آب و برق کیش یادآور شد: اما این شرکت طبق تعرفه های وزارت 
نیرو هر متر مکعب آب را به میزان ٧۸ هزار ریال برای مشترکان عمومی و تجاری و 

۶۲ هزار ریال برای مشترکان خانگی ارایه می دهد.
وی افزود: نرخ واگذاری برق برای مشترکان تجاری و عمومی نیز برای هر کیلوات 

برق یک هزار و 11۸ ریال است.
شرکت آب و برق کیش دارای 4۶ هزار و ۵00 مشترک برق و ۲۵ هزار و ۵00 مشترک 
آب است که روزانه به طور متوسط ۲۵ هزار مترمکعب آب و 1۸0 مگاوات برق تولید 

و در اختیار مشترکان خود قرار می دهد.
شرکت آب و برق کیش با سرمایه گذاری وزارت نیرو و سازمان منطقه آزاد کیش 
در ســال 1٣۶٩ با هدف تولید، انتقال و توزیع آب شرب بهداشتی و برق در جزیره 
کیش تاســیس شد، وظیفه این شرکت تولید، انتقال و توزیع آب و برق مطمئن در 
جزیره کیش بوده از پیشگامان  واگذاری، تولید، انتقال و توزیع آب و برق به بخش 

خصوصی در راستای اصل 44 قانون اساسی است.

مطالبه  ۸۰۰ میلیارد ریالی شرکت 
آب و برق کیش  از مشترکان 

مدیرعامل شرکت آب و برق کیش  اعلام کرد :


